
معاون وزیر صمت تشریح کرد:

اقتصادی 6

گــروه اقتصــادی - مدیرکل 
بنــادر و دریانوردی اســتان هرمزگان 
از پهلوگیری ســی و چهارمین کشتی 
کالاهای اساســی در سال جاری حامل 
۳۱ هــزار تن برنج هندی در اســکله 

۱۸بندر شهید رجایی خبر داد.
علیرضا محمــدی کرجی ران در 
حاشــیه تخلیه این کشــتی، افزود: این 
کشــتی حامل ۳۱ هزارو ۱۷۰ تن برنج 
اســت که از مبدا هند وارد بندر شــهید 

رجایی شده است.
مدیــر کل بنــادر و دریانوردی 
هرمزگان با اشــاره به افزایش تخلیه و 
بارگیری کالا در بنادر اســتان هرمزگان 
خاطرنشــان کرد: طی هشت ماه امسال 
حدود یــک میلیون ۳۰۰ هزار تن انواع 

کالای اساسی که بصورت غیرکانتینری  
وارد بندر شهید رجایی شده و عملیات 
تخلیه و بارگیــری آن صورت پذیرفته 

است.
محمدی کرجی ران با بیان اینکه 
در شــرایط اقتصادی جــاری یکی از 

اهداف مهم و اولویت های کاری دولت 
و مخصوصاً سازمان بنادر و دریانوردی، 
تامین به موقع و سریع کالاهای اساسی 
مورد نیاز کشور می باشد اظهار کرد: به 
واسطه شــرح وظایف و رسالت کاری 
تعیین شده، این اداره کل سعی نموده تا 
خدمات مطلوب و با کیفیت به ذینفعان 

مربوطه ارائه کند
این مقام مســئول اجرای مؤثر " 
قانون تسریع در تخلیه و بارگیری کشتی 
ها "را ارجح امور برشمرد و اضافه کرد: 
با برنامه ریزی، هماهنگی و بهره گیری 
از تمامی امکانات سخت افزاری و نرم 
افــزاری ) انبار- محوطه – تجهیزات- 
نیروی انســانی ( تحقق این اصل مهم با 

جدید درحال انجام است.

گروه اقتصــادی - مدیرعامل 
شرکت آب وفاضلاب هرمزگان گفت: 
۴۰هزار متــر مکعب آب از طریق آب 
شــیرین کن به ظرفیت آب شرب شهر 

بندرعباس اضافه شد.
امیــن قصمی دراین زمینه افزود: 
این میزاب آب از محل آب شیرین کن 
یک میلیون متر مکعبی این شهر تامین 
شده  که مشکل بندرعباس ، بندر خمیر 
و روســتاهای مسیر از جمله تازیان از 

این طریق رفع می شود.
وی اظهــار امیدواری کــرد: با 
بهــره برداری از ظریفت آب شــیرین 
کن ۱۰۰هزار متر مکعبی ،مشــترکان 
مرکز استان از آب سد استقلال بی نیاز 
خواهند شد و این ظرفیت ضمن کمک 

به پایداری آب در شــرق ، می تواند در 
میناب مورد استفاده قرار گیرد.

مدیرعامل شرکت آب وفاضلاب 

هرمزگان تصریح کرد: آب شیرین کن 
ها به عنوان منابع غیر متعارف در تامین 
آب هرمــزگان در اولویت اســت و با 

اضافه شــدن ظرفیت آب شیرین کن 
جدید، منابع آبی استان هرمزگان بویژه 
مرکز اســتان به پایداری لازم خواهد 

رسید.
قصمی یاد آور شــد: این شرکت 
با احداث ۴۷ ســایت آب شیرین کن 
فعال توســط بخش خصوصی یکی از 
شــرکت های پیش رو در زمینه استفاده 
از تکنولــوژی شــیرین ســازی آب 
دریا درســطح کشور اســت و سالیانه 

۴۵میلیون و۶۰۰ هزار متر مکعب
 منابع آب شــرب استان از طریق 
تاسیسات نمک زدایی تامین می شود و 
با تکمیل پروژه های در دســت اجرا تا 
پایــان دولت این ظرفیت به ۸۹ میلیون 

متر مکعب در سال افزایش می یابد.

گــروه اقتصادی - از ابتدای ســال 
تاکنــون ۴۷ هزار تن گوگــرد تولیدی 
شرکت پالایش نفت بندرعباس با عرضه 
در رینگ بین المللــی بورس کالا صادر 

شده است.
مدیرعامل شــرکت پالایش نفت 
بندرعباس با اعلام این خبر گفت: با توجه 
به کیفیت گوگرد تولیدی در پالایشــگاه 
نفت بندرعبــاس و عرضه آن بصورت 
گرانول، محصول گوگــرد تولیدی این 
شــرکت از کیفیت مناسبی جهت عرضه 

در بازارهای جهانی برخوردار است.
هاشــم نامور افزود: پالایشــگاه 
نفــت بندرعباس وظیفــه پالایش نفت 
خام سنگین کشــور را بر عهده دارد و بر 
همین اســاس روزانه ۲۴۰ تن گوگرد به 
عنــوان یکی از فرآورده های ویژه در این 
پالایشــگاه تولید می شود.وی بیان کرد: 

شــرکت پالایش نفت بندرعباس دارای 
ظرفیت تولید گوگرد به شــکل گرانول 
بــه ظرفیــت ۲۵۰ تن در روز اســت که 
متناســب با نیاز بازار دانه های گرانول با 
قطر ۲ تا ۶ میلیمتر در این شــرکت تولید 

می شود.مدیرعامل شرکت پالایش نفت 
بندرعبــاس افزود: در ســال ۹۷ با بهره 
برداری از پروژه افزایش ظرفیت و بهبود 
کیفیت بنزین و نفت گاز و کاهش میزان 
گوگــرد بنزین از حــدود  ppm ۴۰۰ به 

کمتر از ppm ۱۰و همچنین کاهش میزان 
گوگرد نفت گاز تولیدی از حدود ۱۰ هزار
ppm  به کمتر از ppm ۵۰  و تولید بنزین 
و نفت گاز با استانداردهای یورو ۵ و یورو 
۴ مطابق با استاندارد های جهانی، ظرفیت 
تولید گوگرد نیز در پالایشگاه بندرعباس 
۱۲۰ تن در روز افزایش یافت  و به ۲۴۰ تن 
در روز رسید. نامور تصریح کرد: استقرار 
پالایشــگاه نفت بندرعباس در سواحل 
خلیج فارس و دسترسی به آبهای آزاد از 
ویژگیهای صادراتی شرکت پالایش نفت 
بندرعباس اســت که عــلاوه بر گوگرد، 
امکان صادرات دیگر فرآورده های نفتی 
بر اســاس صدور مجوزهای لازم وجود 
دارد. ایران ســومین تولید کننده گوگرد 
خاورمیانه است و کشورهای چین ، هند 
و پاکســتان بزرگترین خریداران گوگرد 

ایران هستند.

گروه اقتصــادی - مدیرعامل 
شــرکت گاز هرمزگان، میزان مصرف 
گاز طبیعی ظرف۶ ماهه امسال در این 
اســتان را ۴ میلیارد و۶۳ میلیون و ۴۳۸ 
هــزار متر مکعب اعــلام کرد و گفت: 
این میزان باعث افزایش ۶ درصد رشد 
مصرف در بخش های مختلف خانگی، 

سی ان جی و نیروگاه ها شد.
فواد حمزوی بیان داشت: از این 
میزان مصرف، ۲ میلیارد و ۱۳۹ میلیون 
و ۶۹۲ هــزار متــر مکعــب در بخش 
نیروگاه ها مصرف شده است که رشد 

۱۵درصدی را نشان می دهد.
وی میزان مصرف گاز صنعتی در 
این مــدت را یک میلیارد و ۸۹۲ هزار 
و ۵۵۴ هــزار متر مکعب اعلام کرد که 
در مقایســه با ۶ ماهه ســال گذشته در 
این بخش ۳ درصد کاهش داشته است.

مدیرعامل شرکت گاز هرمزگان، 
میــزان مصرف گاز در این اســتان در 
بخش خانگــی را نیز ۲ میلیون و ۵۶۸ 
هــزار و ۷۹۸ متر معکب عنوان کرد که 
در مقایسه با نیمه نخست سال گذشته 

۵۰ درصد رشد داشته است.
حمــزوی در بخــش ســی ان 
جی)CNG( نیز میزان مصرف را ۲۷ 
میلیــون و ۴۵۰ هزار و ۷۲ متر مکعب 
بــا رشــد ۶ برابری نســبت به مدت 

مشابه نیمه ســال گذشته اعلام کرد و 
افــزود: بیش از یک میلیون و۱۷۳ هزار 
مترمعکب نیز در سایر بخش ها مصرف 

شده است.
وی در خصــوص برنامه هــای 
شــرکت گاز استان هرمزگان در زمینه 
گازرســانی به صنایع در ســال جاری 
نیز گفت: گازرســانی به صنایع مستقر 
در شــهر بندرعباس و شهرستان های 
حاجــی آبــاد، رودان، پارســیان و 
بندرخمیر از برنامه های این شرکت در 

سال جاری است.
مدیرعامل شرکت گاز هرمزگان 
اضافــه کرد: تا پایان دولت تدبیر وامید 
مجموع خطوط انتقال اجرا شــده نیز 
به ۱۴۳ کیلومتر خواهد رسید و شاهد 
رشــدی حدود ســه برابری نسبت به 

مدت زمان قبل خواهیم بود.

مدیرکل بنادر و دریانوردی استان هرمزگان: 

کشتی حامل ۳۱ هزارتن برنج در بندرعباس پهلو گرفت
مدیرعامل شرکت آب وفاضلاب هرمزگان:

۴۰ هزار متر مکعب به ظرفیت آب هرمزگان اضافه شد

قیمت بلیت هواپیما در پیچ و خم تناقض

عرضه ۴۷ هزار تن گوگرد صادراتی پالایشگاه نفت بندرعباس
 در بورس بین المللی کالا

مدیرعامل شرکت گاز هرمزگان:

مصرف گاز در هرمزگان امسال ۶ درصد رشد داشته است

گروه اقتصادی- ســعید زرندی 
در مــورد نحــوه توســعه تأمیــن مالی 
تولید، اظهار داشــت: برای توسعه تأمین 
مالی تولید یکی از راهکارها اســتفاده از 
ظرفیت های بازار ســرمایه است چراکه 
هدف از این اقدام متنوع سازی ابزارهای 
تأمیــن مالی، هدایت منابــع موجود در 
جامعه و بازار ســرمایه به ســمت تولید 
و ایجــاد ارزش افــزوده بــوده کــه در 
نهایت به اشــتغال زایی بیشــتر در بخش 
 صنعــت، معــدن و تجارت نیــز منجر 

می شود.
معاون طــرح و برنامه وزیر صمت 
افــزود: در همیــن راســتا تاکنون ســه 
اقدام عملی شــامل پذیرش شــرکتها در 

بازار ســرمایه، محصــولات در بورس 
کالا و انتشــار اوراق بدهــی، راه اندازی 
هلدینگ های سرمایه گذاری و شرکتهای 
ســهامی عام پروژه و آزادســازی معادن 
در حبــس از طریق واگذاری مجوزهای 
معدنی در بورس را در دســتور کار قرار 
داده ایــم. زرندی گفــت: اگر به صورت 
تفکیکــی بگویــم، در مورد سیاســت 
نخســت یعنی »پذیرش شــرکت ها در 
بازار سرمایه، محصولات در بورس کالا 
و انتشــار اوراق بدهی« تاکنون ۶ برنامه 
اتخاذ شده است که شناسایی حدود ۵۰۰ 
شــرکت صنعتی و معدنی برای استفاده 
 از ظرفیت بازار ســرمایه، نخستین برنامه 

ما بود.

وی ادامه داد: از این ۵۰۰ شــرکت، 
۲۷۵ شرکت به منظور استفاده از ظرفیت 
بازار ســرمایه و پایش مستمر و مرحله به 
مرحله آنها بــرای راهنمایی، هماهنگی، 
تســهیل و تســریع در پذیرش و عرضه 
ســهام و یــا انتشــار اوراق بدهی اعلام 
آمادگی کرده اند. زرندی افزود: همچنین 
از ۲۷۵ شــرکت یادشــده تاکنون تعداد 
۱۲۲ شــرکت نســبت به عقد قرارداد با 
نهاد مالی و یا کارگزار مربوط برای انجام 
 فرآیند پذیرش و یا انتشــار اوراق اقدام 

کرده اند.
بــه گفته معــاون طــرح و برنامه 
وزیر صمت، از ابتدای ســال تاکنون نیز 
۴۲ شــرکت به مرحلــه پذیرش در بازار 

سرمایه رسیده اند.
انتشــار ۳۹ هــزار میلیــارد 
ریال اوراق بدهی توســط ۴ بنگاه 

تولیدی
وی به برنامه های عملی شــده در 
حوزه انتشــار اوراق بدهی اشاره کرد و 
گفت: طی ۵ ماه نخست سال جاری، ۳۹ 
هزار میلیارد ریال اوراق بدهی توســط 
بنگاههای تولیدی شــامل پتروشــیمی 
جــم، فــولاد مبارکه، بســتنی دومینو و 
کرمان خودرو منتشــر شــده است، در 
حالــی که این رقم در کل ۱۲ ماه ســال 
 گذشــته ۲۴ هــزار و ۵۰۰ میلیارد ریال 

بوده است.
زرنــدی بــا اشــاره بــه پذیرش 

محصولات در بورس کالا، اظهار داشت: 
همچنین ۶ محصول جدید شــامل ریل 
آهــن، تولوئن در بازار اصلی و شــمش 
زاماک، چیپس چوب، کائوچوی طبیعی 
و نرمال پارافین در بازار فرعی بورس کالا 

در سال جاری پذیرش شد.
۱۰ شرکت سهامی عام پروژه 

راه اندازی می شود
معاون طــرح و برنامه وزیر صمت 
در ادامــه گفــت: در مــورد سیاســت 
دوم یعنــی »راه انــدازی هلدینگ های 
ســرمایه گذاری و شرکتهای سهامی عام 
پروژه« نیز برای راه اندازی ۱۰ شــرکت 
سهامی عام پروژه برای طرح های منتخب 
و مهم برنامه ریزی و اقدامات مربوطه را 
پیگیری و هماهنگ کردیم. وی افزود: به 
این صورت که مقرر شــد با با مشارکت 
تشــکل ها و واحدهــای تولیدی موفق 
در زمینه هــای پوشــاک، صنایع غذایی، 
ســیلیکون و پنل خورشیدی، ورق های 
فولادی، معادن طلا و … این ۱۰ شرکت 

راه اندازی شود.
زرنــدی ادامــه داد: جهت اجرای 
سیاست ســوم یعنی »آزادسازی معادن 
در حبــس از طریق واگذاری مجوزهای 
معدنــی در بــورس« نیز بــرای عرضه 
پروانه اکتشــاف، گواهی کشف و پروانه 
بهره بــرداری معــادن در تابلوی بورس 
و یا جلب مشــارکت و ســرمایه گذاری 
)جایگزین آگهی مزایده( با خانه معدن، 

اتاق ایران، بورس کالای ایران، ایمیدرو، 
شــرکت تهیه و تولید مواد معدنی ایران 
و ســازمان زمین-شناســی و اکتشافات 

معدنــی هماهنگی هــای لازم را انجام 
داده ایم. معاون طرح و برنامه وزیر صمت 
افزود: همچنین شناســایی معادن سلب 

صلاحیت شــده و واگــذاری در قالب 
 تأسیس شرکت سهامی عام در دستور کار 

قرار گرفته است.

گروه اقتصادی -رییس کل بانک 
مرکزی تاکید کرد: بانک مرکزی به خوبی 
واقف اســت که با توجه به وجود شوک 
منفی عرضه، ناترازی بانک ها و نیاز مالی 
دولت؛ امروز افزایش نرخ ســود بانکی 
سیاستی نیســت که توفیق قطعی داشته 
باشد و برهمین اساس به دنبال روش های 
دیگــری برای کاهش فشــار تورمی در 

بازارها است.
به گــزارش ؛ عبدالناصــر همتی 
اهداف و ابزار بانک مرکزی را تشــریح 
و اعــلام کرد: در طول حدود دو ســال 
گذشته، بانک مرکزی تحت فشار فزاینده 
ای بوده اســت که دلیل اصلی آن، شدت 

گرفتن تحریم ها و شــوک منفی عرضه، 
آنهم در شــرایطی بود که نیروی انباشته 
شــده نقدینگی هم در حال تخلیه شدن 

روی قیمتها بود.
وی گفــت: مشــکلات دیگر، از 
جملــه کرونا و کســری بودجــه نیز به 
تشــدید اجتناب ناپذیر رشــد نقدینگی 

منجر شده است.
همتی اظهار داشت: سیاستگذاری 
پولی برای مقابله با شــوک منفی عرضه 
حتــی در شــرایط معمول هم دشــوار 
است تا چه برســد به اقتصاد ایران که با 
انبوهی از مشکلات ساختاری نیز مواجه 
است. وظیفه اساسی بانک مرکزی ثبات 

قیمت ها و پس از آن جلوگیری از رکود 
وکاهش تولید است. واضح است، مطابق 
نظریه اقتصادی، امکان دستیابی به هدف 
های زیاد با تعداد محدودی ابزار وجود 

ندارد.
رییس کل بانک مرکزی خاطرنشان 
کــرد: نظر به خطری که تشــدید نگران 
کننده تورم به صورت آسیب های جدی 
بــه دهک های متوســط و پایین جامعه 
و ایجاد عدم اطمینــان و نیز ممانعت از 

تداوم فعالیت های تولیدی دارد، منطقی 
اســت که توقع جامعه بــر تمرکز بانک 
مرکــزی بر کنترل تورم باشــد. با وجود 
درد و رنجی که ملت ما از تحریم ها دیده 
اســت، اقتصاد ایران، آنطــور که آمریکا 
تصور می کرد دچارفروپاشــی نشده و 
نشــانه های فاصله گرفتن از عمق رکود 
را نمایان ساخته است و تمام تلاش بانک 
مرکزی بایستی معطوف به کنترل تورم به 
هــر طریق ممکن و تداوم وضعیت روبه 

بهبود بخش حقیقی باشد.
وی بــا بیان اینکه بــا ابزارهای در 
اختیــار، روند نرخ ســود بین بانکی نیز 
تعدیل خواهد شد، گفت: بانک مرکزی 
بــه خوبی واقف اســت که بــا توجه به 
وجــود شــوک منفی عرضــه، ناترازی 
بانــک ها و نیــاز مالی دولــت؛ امروز 
افزایش نرخ سود بانکی سیاستی نیست 
که توفیق قطعی داشــته باشد و برهمین 
اســاس بدنبــال روش هــای دیگری 

 برای کاهش فشــار تورمــی در بازارها 
است.

گــروه اقتصادی -در شــرایطی 
که افزایــش قیمت بلیــت هواپیما لغو 
و مقــرر شــده طــی هفته آتــی درباره 
آن تصمیم گیــری نهایــی شــود، هنوز 
مشــخص نیســت بالاخــره قیمــت 
افزایــش پیدا می کند یا آنکه مســئولان 
 بــرای ثابت نگــه داشــتن آن چاره ای 

می اندیشند.
اواســط مهرمــاه امســال مقصود 
اســعدی ســامانی - دبیــر انجمــن 
شــرکت های هواپیمایی- اعلام کرد که 
از ابتدای آبــان ماه نرخ نامه جدید برای 
پرواز های داخلــی مصوب و ابلاغ می 
شــود که به طور متوسط ۵۰ تا ۸۰ درصد 
قیمــت بلیــت هواپیما در پــرواز های 
داخلی افزایش پیدا خواهد کرد. البته در 
ادامه مشــخص شد که برخی پروازهای 
داخلی افزایش قیمتی بیش از این درصد 
را تجربــه خواهند کــرد و نهایتاً مردم از 
طریق شبکه های اجتماعی و نمایندگان 

مجلــس و وزارت راه و شهرســازی از 
طریق رســانه ها مخالفت خود را نسبت 
به این افزایــش قیمت و میزان آن اعلام 

کردند.
نهایتــاً محمد اســلامی وزیر راه و 
شهرســازی اعلام کرد کــه نرخ جدید 
بلیت هواپیما برای پروازهای داخلی لغو 
می شــود و اجازه نمی دهد شرکت های 
هواپیمایی به بهانه این که خود تشخیص 
می دهند، افزایــش قیمت بلیت هواپیما 

داشته باشند.
در ایــن میــان طی هفته گذشــته 
جلسات متعددی بین ایرلاین ها، وزیر راه 
و شهرسازی و نمایندگان مجلس شورای 
اسلامی برگزار شد و نهایتاً محمد اسلامی 
گفت: همه ایرلاین ها را موظف کردیم تا 
از اول آبــان ماه پروتکل های بهداشــتی 
ســخت گیرانه تری را رعایت کنند و آن 
فروش بلیت هواپیما و پر کردن ظرفیت 
کابین تا ۶۰ درصد است تا رضایت وزیر 

 بهداشــت، درمان و آموزش پزشکی هم 
جلب شود.

وی بــا بیــان اینکه اجــرای این 
پروتکل جدید برای ایرلاین ها هزینه های 
اضافی در بر خواهد داشــت، افزود: بر 
همین اســاس و با توجه به درخواست 
شرکت های هواپیمایی از آنها خواستیم 

تا صورت های مالی خودشــان را در بازه 
زمانی ســال ۱۳۹۷ تا نیمه امســال ارائه 
دهند و بر همین اســاس درباره افزایش 
 قیمــت بلیــت هواپیمــا تصمیم گیری 

کنیم.
وزیــر راه و شهرســازی تصریح 
کرد: پس از بررســی صورت های مالی 

شــرکت های هواپیمایی و بــا توجه به 
هزینه های اضافی تحمیل شــده به آن ها 
تصمیــم می گیریم که بلیــت پروازهای 
داخلی تا چه اندازه اجازه افزایش دارد و 
 پس از نهایی شدن، نتیجه را اعلام خواهیم 

کرد.
حالــی  در  اظهــارات  ایــن 
مطرح شــد که تــورج دهقــان زنگنه، 
رئیــس ســازمان هواپیمایی کشــوری 
حرف هــای متفاوتــی دربــاره آخرین 
هواپیمــا  بلیــت  قیمــت   وضعیــت 

می زند.
وی در حاشــیه بازدید از  کانترها و 
مراحل پذیرش مسافر در ترمینال های ۱ 
و ۲، ایرساید، اتوبوس ها و رمپ فرودگاه 
مهرآباد و همچنیــن پروازهای در حال 
انجــام برخی شــرکت های هواپیمایی، 
گفــت: دربــاره اینکــه شــرکت های 
هواپیمایــی ۴۰ درصد مســافر خود را 
از دســت می دهند با دســتور وزیر راه و 

شهرســازی تمهیداتی اندیشیده شده که 
بتوانیم از هفتــه آینده صورت های مالی 
شــرکت های هواپیمایــی به خصوص 
شش ماهه اول ســال را دریافت کرده و 
 تسهیلاتی از طریق دولت به آنها پرداخت 

شود.
وی بــا اعــلام این خبــر که هیچ 
گونه افزایش قیمتی نخواهیم داشــت و 
پول این صندلی های خالی از مســافران 
دریافت نخواهد شــد افــزود: ما در این 
ایــام هیچ افزایش قیمتــی نداریم و این 
 پول را به هیچ عنوان از مســافر دریافت 

نمی کنیم.
با این اظهارات متناقض مشــخص 
نیســت که بالاخره قیمت بلیت هواپیما 
افزایش پیدا می کند یا آن که دولت قصد 
دارد از طریق دیگری هزینه های افزایش 
یافته شرکت های هواپیمایی را در دوران 
شــیوع ویروس کرونا و افزایش نرخ ارز 

جبران کند.

رییس کل بانک مرکزی اعلام کرد؛

بانک مرکزی به دنبال راهی برای کاهش فشار تورمی در بازارها

معاون وزیر صمت با بیان اینکه توسعه تامین مالی تولید از طریق بازار سرمایه در دستور کار قرار داردگفت: ۱۰ شرکت سهامی عام 
پروژه راه اندازی می شود.

توسعه تامین مالی تولید
 از طریق بورس

در مورد سیاست دوم یعنی »راه اندازی هلدینگ های سرمایه گذاری و شرکتهای سهامی عام پروژه« نیز برای راه 
اندازی ۱۰ شرکت سهامی عام پروژه برای طرح های منتخب و مهم برنامه ریزی و اقدامات مربوطه را پیگیری و 
هماهنگ کردیم. وی افزود: به این صورت که مقرر شد با با مشارکت تشکل ها و واحدهای تولیدی موفق در زمینه های 
پوشاک، صنایع غذایی، سیلیکون و پنل خورشیدی، ورق های فولادی، معادن طلا و … این ۱۰ شرکت راه اندازی شود.

رئیس اتحادیه کسب وکار های مجازی تشریح کرد:

شرط ادامه فعالیت کسب و کار های اینترنتی  
گروه اقتصادی - رئیس اتحادیه کسب وکار های مجازی گفت: کسب و کار های اینترنتی 
که جواز فعالیت از سوی اتحادیه کشوری ندارند، فعالیت آن ها بر اساس قوانین نظام صنفی غیر 
قانونی است. رضا الفت نسب رئیس اتحادیه کسب وکار های مجازی در خصوص اهمیت اخذ 
جواز از سوی اتحادیه کسب و کارهای اینترنتی اظهار کرد: کسب های اینترنتی که مجوز فعالیت 

آن ها از سوی اتحادیه صادر شده باشد، ثبت شکایت و پیگیری آن مطمئن انجام می گیرد.
وی افزود: متاسفانه به دلیل کلاهبرداری هایی که از طریق فروش های اینترنتی صورت 
می گیرد، عموم مردم اعتماد خود را نسبت به این نوع از کسب وکار از دست داده اند.رئیس 
اتحادیه کسب وکار های مجازی با ذکر این مطلب که تمام شکایات مردمی به نتیجه می رسند 
بیان کرد: کلاهبرداری از کسب و کار های دارای مجوز نیز رخ می دهد، اما در صورتی که کسب 
و کار مورد نظر دارای مجوز از سوی اتحادیه باشد، خسارت وارد شده به فرد شاکی جبران 
می شــود. الفت نســب ادامه داد: برخی از مردم ادعا می کنند که کلاهبرداری از آن ها صورت 
گرفته، اما با وجود ثبت شکایت، هیچ پاسخ مثبتی از این پیگیری دریافت نکردند که قطع به 
یقین کسب وکار مورد نظر فاقد جواز کسب بوده است. وی تصریح کرد: جواز کسب اتحادیه 
از سوی نظام صنفی کشور صادر می شود و تمام فعالیت ها در مصوبه های مختلف قانون نظام 
صنفی دیده می شود، براین اساس هر کسب وکار اینترنتی که این جواز را داشته باشد، فعالیت 
آن قانونی و کســب و کار های فاقد مجوز فعالیتشان غیر قانونی است. رئیس اتحادیه کسب 
وکار های مجازی ابراز کرد: برخی از سایت های فروشنده محصول دارای مجوزی از سوی 
مرکز توسعه تجارت الکترونیک هستند که تحت عنوان نماد اعتماد الکترونیک به آن ها داده 
می شــود که اکثرا فاقد جواز کســب از سوی اتحادیه هستند. الفت نسب افزود: خرید از این 
سایت ها با ریسک بالایی همراه است و مردم قبل از انجام خرید حتما از وجود جواز کسب 
اتحادیه اطمینان داشته باشند چراکه پیگیری شکایات از سوی مرکز توسعه تجارت الکترونیک 
از طریق مبادی قانونی صورت نمی گیرد. وی اظهار کرد: نمی توان مدعی به این قضیه شد که 
مردم به سایت هایی که فقط نماد اعتماد دارند، اعتماد نکنند، اما فعالیت آن ها بنا بر مصوبه های 
قوانین نظام صنفی کشور، غیر قانونی است. رئیس اتحادیه کسب وکار های مجازی با اشاره به 
کسب و کار در شبکه های اجتماعی عنوان کرد: هر گونه کسب و کاری که در بستر شبکه های 
اجتماعی انجام می گیرد غیر قانونی است و هیچ جوازی نه از سوی اتحادیه و نه از سوی مرکز 
توسعه تجارت الکترونیک دریافت نمی کنند. الفت نسب ادامه داد: طی سال گذشته ۳ هزار و 
۱۶۸ مورد شکایت در سامانه اتحادیه کسب وکار های مجازی ثبت شد که ۱۰۴ مورد در حال 
بررسی، ۱۴۰ مورد به مراجع قضایی ارجاع داده شدند و مابقی به نتیجه رسیدند. وی بیان کرد: 
با شــیوع ویروس کرونا فعالیت فروشگاه هایی که کالا های مصرفی روزانه عرضه می کردند 
افزایش یافت و به طبع همین موضوع شکایت از این فروشگاه ها نیز نسبت به گذشته بیشتر 
شد.رئیس اتحادیه کسب و کار های مجازی در پایان گفت: افزایش میزان شکایات نسبت به 
ســال های گذشته به دلیل نوســانات ارزی است همچنین بیشتر آن ها در زمینه اقلام برقی و 

وارداتی رخ می دهد.
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